
Besluitenlijst Raadsvergadering 17 januari 

2023

Datum 17 januari 2023

Tijd 19.30 – 21.30

Locatie Swaensteyn

Voorzitter J.G. Bijl

Griffier A.G. Joosten

Aanwezig Bij aanvang van de vergadering zijn 31 raadsleden aanwezig.

VVD G.D. Beek, J. Brokke, O. Heil, S.D. 

van den Heuvel, L.N.R. van der 

Linden, R.M. De Klerk, L.C. Kortman-

de Wit, J.H.A Voortman.

GBLV S.J. Duijvestijn-van Leusden, E.H. 

Klaarhamer, H.P. Klazenga (vanaf 

19.55 aanwezig), W.J.B.M. 

Rosbenders, J.M. van Wissen, M. van 

Wijk.

D66 C.A. Bos, A.J.M. Hielkema, W.E.J. 

Jorissen, M. Mathlouti, L. Vogelaar.

GroenLinks C.P. Elenbaas, I.M. Feld, T.M.M. van 
der Heiden, D.M. de Prez, N.A. van 

Weers.

CDA R. van Duffelen, E.J. van der Heide, 
E.J. Muller, Th.J. Visser.

PvdA S.R. Paltansing, J. Streefkerk.

SP                             E.R. van der Schaft.

ChristenUnie F.B. Wilschut.

Afwezig

Wethouders

M.J.R. Hartsinck (GBLV), S.G.D. Kok (PvdA), W.F. Steutel 

(GBLV).

M.W. Belt, B.B.M. Bremer, A.J.W. van Eekelen, J. Keus, Ph. 

van Veller.

1a. Opening, mededelingen en vaststelling agenda.

Besluit: 
De agenda wordt gewijzigd vastgesteld. Een motie vreemd aan de orde van de dag 
wordt als agendapunt 4b aan de agenda toegevoegd. De 10-minutendebatten worden 
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van de agenda afgehaald en het verzoek om een interpellatie wordt toegekend.

1.a.1. Toelating en installatie raadslid GroenLinks

De heer Visser stelt namens de geloofsbrievencommissie dat het voorgedragen lid aan 
de benoemingseisen voldoet.

De heer T.M.M. van der Heiden (GroenLinks) wordt geïnstalleerd als raadslid.

1.a.2. Benoeming en installatie commissielid CDA

De heer Visser stelt namens de geloofsbrievencommissie dat het voorgedragen lid aan 
de benoemingseisen voldoet.

De heer J.J. Koster (CDA) wordt benoemd als commissielid (niet zijnde raadslid).

1.b. Spreekrecht burgers

Er zijn geen insprekers.

1.c.1. Vragenuur

Er zijn geen vragen.

1.c.2. Verzoek hr. Van Duffelen (CDA) voor een interpellatie inzake het uitblijven 
van voorstellen van de zijde van het college.

De heer Van Duffelen (CDA) vraagt waarom de voorstellen van het college uitblijven 
en wanneer de raad deze kan verwachten. Hij zegt dat hij daadkrachtig bestuur 
verwacht.

Mevrouw Van Weers (GroenLinks) zegt dat de onderwerpen belangrijk zijn en vraagt of 
de raad het college kan helpen.

De heer Wilschut (CU) zegt dat hij enkele vragen wil toevoegen; over de speciale 
aandacht voor het buitengebied en het voorkomen van schulden.

De heer Streefkerk (PvdA) zegt dat de gemeente een guur sociaal klimaat heeft en dat 
de coalitie de moeilijke vragen uit de weg gaat en zich richt op de leuke dingetjes.

De heer Van der Schaft (SP) zegt dat als er capaciteitsproblemen in de organisatie zijn 
hij graag wil horen welke plannen er zijn om dit op te lossen.
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Burgemeester Bijl zegt dat er rondom de formatie de wens is uitgesproken om samen 
met de raad op te trekken en minder polarisatie te hebben. Hij zegt dat het college 
iedereen tegemoet probeert te komen en dat het college hard aan de slag is en bruist 
van de energie. Tevens zegt de burgemeester dat de vele landelijke crises strijden om 
prioriteit en dwars door de lokale activiteiten heen gaan. Hij zegt verder dat de 
gemeente last heeft van een personeelsgebrek. Tenslotte zegt hij dat hij niet ingaat op 
de specifieke vragen, maar dat het college actief is en dat de raad zich niet hoeft te 
vervelen. 

2. HAMERSTUKKEN
2.a. Besluitenlijsten vorige vergaderingen (6 en 20 december 2022).

De besluitenlijsten worden ongewijzigd vastgesteld.

2.b. Raadsvoorstel: Vaststellen Lijst van Ingekomen Stukken (LIS) en 
Schriftelijke vragen en/of beantwoording raad 17 januari 2023

Het raadsvoorstel wordt unaniem aangenomen.

Mevrouw Kok (PvdA) heeft schriftelijk verzocht een afschrift te ontvangen op het 
Bezwaar huurverhoging Ons Tolhuis 2023 Wijkvereniging Leidschendam-Zuid. Het 
college zegt dat zij het zullen toesturen.

2.c. Raadsvoorstel: Vaststellen actualisatie moties december 2022.

Het raadsvoorstel wordt unaniem aangenomen.

2.d. Raadsvoorstel: Vaststellen herstelbesluit bestemmingsplan Stedelijk

Het raadsvoorstel wordt unaniem aangenomen.

2.e.1. Raadsvoorstel: Bekrachtigen geheimhouding op raadsbrief 3117 
Jeugdzorg

Het raadsvoorstel wordt unaniem aangenomen.

3. 10-MINUTENDEBATTEN

Er zijn geen 10-minutendebatten

4. BESPREEKPUNTEN
4.a. Raadsvoorstel: Vaststellen Kavelambitie Diaconessenhuis
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Het raadsvoorstel wordt unaniem aangenomen.

4.a.1. Amendement SP Vaststellen Kavelambitie Diaconessenhuis ID 253

Het amendement wordt ingetrokken.

4.a.2. Amendement CDA geen woningen boven € 600.000 realiseren ID 254

Het amendement wordt ingetrokken.

4.a.3. Motie VVD GBLV D66 Parkeren Kavelambitie diaconessenhuis ID 711

De motie wordt unaniem aangenomen.

4.a.4. Motie ChristenUnie - Groen aanzicht ID 712

De motie wordt unaniem aangenomen.

4.a.5. Motie GBLV VVD Verkeersveiligheid rond IKC Heeswijk ID 714

De motie wordt unaniem aangenomen.

Het woord wordt gevoerd door de heer Hielkema (D66), mevrouw Paltansing (PvdA), 
de heer Van Wijk (GBLV), de heer Van der Schaft (SP), de heer Beek (VVD), de heer 
Wilschut (CU), de heer Van Duffelen (CDA), de heer Elenbaas (GroenLinks) en 
wethouder Bremer.

De heer Hielkema (D66) zegt dat de participatie door burgers meestal pas ver in het 
traject of aan het einde plaatsvindt, maar dat in dit geval de participatie al voorafgaand 
aan de verkoop heeft plaatsgevonden. Hij zegt dat dit een mooie manier van werken is 
en dat nu duidelijk is waar extra aandacht voor nodig is. Hij vraagt verder of het 
mogelijk is om met alle deelnemers te spreken om te horen of alles goed is gegaan.

Mevrouw Paltansing (PvdA) zegt dat ze tevreden is over de kavelambitie en dat het 
percentage sociale woningbouw zelfs is verhoogd. Ze zegt dat het een mooi plan is, 
maar dat de juridische status ontbreekt. Ze vraagt hoe er verder in het vervolgtraject 
mee wordt gewerkt en wat de status dan is.

De heer Van Wijk (GBLV) zegt dat het positief is om vooraf de kavelambitie op te 
stellen en dat de wensen van de inwoners grotendeels zijn meegenomen. Hij zegt dat 
de GBLV-fractie op het punt van parkeren en verkeersveiligheid nog zorgen heeft en 
daarom twee moties indient.
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De heer Van der Schaft (SP) zegt dat hij met zijn amendement wil voorkomen dat 
toekomstige ontwikkelaars er rechten aan kunnen ontlenen en zegt dat het mogelijk is 
om het voorstel ter kennisgeving aan te nemen. Na aanleiding van het debat trekt hij 
zijn amendement in. Tevens zegt hij dat de Reinier de Graaf Groep veel geld gaat 
verdienen aan de verkoop van de grond die eerst door de gemeente aan hen is 
verkocht met specifieke doelstellingen. Hij vraagt of het college met de groep in 
gesprek kan gaan en onderhandelen om een bedrag te krijgen voor de verkoop.

De heer Beek (VVD) houdt zijn maidenspeech en stipt daarbij aan dat de daden van 
individuen grote veranderingen teweeg kunnen brengen. Hij zegt dat de ambitie met 
deze kavelambitie duidelijk is en dat het de randvoorwaarden vastlegt. De heer Beek 
zegt op het SP-amendement dat dit ervoor zorgt dat we onze verantwoordelijkheid niet 
nemen, wat onverstandig is. Hij zegt verder dat er nu open parkeren wordt voorgesteld, 
terwijl hij parkeren het liefst uit het zicht heeft. Tevens zegt hij dat de veiligheid van 
kinderen van groot belang is en dat de VVD daarom een motie daartoe mede-indient.

De heer Wilschut (CU) zegt dat hij blij is dat er aan de voorkant zo goed kan worden 
gewerkt. Hij zegt dat hij een voorstander is om de kavelambitie vast te stellen, zodat 
iedereen weet waar ze aan toe zijn. De heer Wilschut dient verder een motie in om 
meer groene gevels en een groen aanzicht te krijgen. 

De heer Van Duffelen (CDA) zegt dat de gemeente iets nieuws doet wat respect 
verdient. Hij vraagt wat de juridische status is van het document en wat er gebeurt als 
de ontwikkelaar met een ander plan komt. Tevens dient hij een amendement in om 
geen woningen boven de 600-duizend euro te bouwen. Naar aanleiding van het debat 
trekt hij dit amendement in. Hij vraagt verder hoe het zit met de voorzieningen in de 
wijk als er straks meer inwoners zijn. Over de motie aangaande ondergronds parkeren 
merkt hij op dat het niet mogelijk is om de grond in te gaan aangezien het historisch 
erfgoed is.

De heer Elenbaas (GroenLinks) zegt dat het een mooi plan is maar dat nieuwe 
eigenaren het nog kunnen veranderen. Hij zegt dat de nieuwe eigenaar zich moet 
houden aan dit voorstel als de raad de moties aanneemt.

Wethouder Bremer zegt dat er al een uitgebreide discussie is geweest in de 
commissie. Ze zegt dat het stuk in de wet geen juridische status heeft, maar als de 
raad iets besluit dan is het een onderdeel van de verkoopprocedure. Degene die het 
beste voldoet aan de gestelde eisen krijgt de tender toegewezen. De wethouder zegt 
verder dat het lastig wordt om de toekomstige ontwikkelaar te dwingen geen woningen 
boven de 600-duizend euro te bouwen en raadt dit amendement daarom af omdat het 
niet uitvoerbaar is. Over het ondergronds parkeren zegt de wethouder dat er al 
onderzoek is gedaan en dat er nu ruimte is voor 28 voertuigen. Ze zegt dat ze de 
moties in het beeldkwaliteitsplan wil uitwerken. Verder zegt de wethouder dat de grond 
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in 1956 door de gemeente is verkocht en dat ze voorzichtig kan onderzoeken wat de 
situatie is maar hieromtrent geen enkele toezegging kan doen. De wethouder zegt dat 
er op gemeentelijk niveau wordt gekeken naar de voorzieningen en niet enkel in de 
omgeving van het Diaconessenhuis. 

4.b. Motie ChristenUnie PvdA CDA SP D66 GBLV VVD GroenLinks - HOV tracé en 
Huygenstunnel ID 713

De motie wordt unaniem aangenomen.

Het woord wordt gevoerd door mevrouw Paltansing (PvdA), mevrouw Muller (CDA), de 
heer Van der Schaft (SP), de heer Hielkema (D66), de heer Van Wissen (GBLV), 
mevrouw Kortman (VVD), mevrouw Van Weers (GroenLinks) en wethouder Keus.

Mevrouw Paltansing (PvdA) zegt dat het onderwerp ook was opgenomen in het PvdA-
verkiezingsprogramma.

Mevrouw Muller (CDA) zegt dat een langetermijnvisie belangrijk is.

De heer Van der Schaft (SP) zegt dat het onderwerp ook in het SP-
verkiezingsprogramma was opgenomen en hoopt dat het proces met deze motie een 
steun in de rug krijgt.

De heer Hielkema (D66) zegt dat hij hoopt dat de unanieme steun van de raad voor 
deze motie het college helpt in de gesprekken met de MRDH.

De heer Van Wissen (GBLV) zegt dat langetermijndenken goed is.

Mevrouw Kortman (VVD) zegt dat de VVD zich in het verleden hard heeft gemaakt 
voor de omgeving en steunt de langetermijnvisie.

Mevrouw Van Weers (GroenLinks) zegt dat een langetermijnvisie goed is.

Wethouder Keus zegt dat het college de kansen ook ziet. Hij zegt dat het mooi is dat 
dit vanuit een burgerinitiatief komt en wijst de raad ook op een podcast die bewoners 
zijn gestart. Hij zegt verder dat deze motie een goed signaal is en zegt dat het 
onderwerp continue aandacht vraagt.

5. Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering op dinsdag 17 januari 2023 om 21.30 uur.
Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van de gemeente Leidschendam-

Voorburg d.d. 14 februari  2023.
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de griffier, de voorzitter,

mevr. A.G. Joosten dhr. J.G. Bijl

Het integrale videoverslag van deze vergadering is te zien via: 

https://www.lv.nl/gemeenteraad

https://www.lv.nl/gemeenteraad
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